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= JUU — SRESKO DRUŠTVO SLO-
VENJGRADEC bo zborovalo v soboto, dne 
15. febr. 1936. ob 9. uri v Slovenjgradcu. Po
leg običajnih točk je na dnevnem redu pre
davanje: »Pedagoški pojm dela — podlaga 
šolski reformi«. Odbor. 

= JUU — SRESKO DRUŠTVO V PTU
JU prelaga svoje za dne 8. februarja sklicano 
zborovanje na soboto 15. februarja. Zboro
vanje se bo vršilo na istem kraju ob istem 
času in z istim dnevnim redom, kakor je bilo 
objavljeno v »Učit. tovarišu« št. 26 z dne 30. 
januarja. 

= JUU — SRESKO DRUŠTVO V ŠO
ŠTANJU bo zborovalo v soboto 15. febr. 1936 
ob pol 10. uri v Šoštanju. Poleg običajnih točk 
bo poročilo o predsedniškem zboru v Mari
boru in predavanje odseka za ženska vpra
šanja (tov. Trobej Marica). Odbor. 



= JUU — SRESKO DRUŠTVO V LI
TIJI bo zborovalo v soboto 15. febr. 1936. 
ob 9. uri pri Mikliču v Ljubljani. — Dnevni 
red: 1. Nekaj misli o vzgojitelju, človeku, 
šoli, vzgoji in soncu. — Predavanje naše čla
nice tov. Samčeve iz Višnje gore. 2. Poročila 
odbornikov. 3. Slučajnosti. Odbor. 

= JUU — SRESKO DRUŠTVO LJUB
LJANA OKOLICAZAH. DEL bo imelo 
izredni občni zbor 15. febr. 1936 ob pol 9. 
v Ljubljani, v telovadnici narodne šole na 
Grabnu. — Po poročilih odbornikov bodo 
volitve upravnega odbora. Odbor. 

= JUU — SRESKO UČIT. DRUŠTVO 
SV. LENART V SLOV. GORICAH sporoča 
in vabi vse člane na III. letošnje zborovanje, 
ki bo dne 15. februarja t. 1. pri Sv. Lenartu v 
Slov. goricah s pričetkom ob 9. uri na tam
kajšnji narodni šoli. Dnevni red bo: 1. Si
tuacijsko poročilo tov. predsednika. — 2. Či
tanje dopisov. — 3. Predavanje g. prof. Basa 
Franja o »kulturni avtohtonosti slovenskih 
goric«. — 4. Gospodarsko predavanje: »Uči
teljska samopomoč v Ljubljani«. — 5. Pred
logi in slučajnosti. — Pričakuje se polnošte
vilna udeležba. Odbor. 

= JUU — SRESKO DRUŠTVO GOR
NJI GRAD bo zborovalo v soboto, dne 15. 
februarja 1936 v Ksaveriju. Pričetek po pri
hodu poštnega avtobusa. Na dnevnem redu 
je predavanje »O mladinskem skrbstvu«, ki 
je zadnjič izostalo. Sreski kmetijski referent 
g. ing. Wenko bo govoril o delu učiteljstva 
za povzdigo nekaterih kmetijskih panog, a 
predsednik bo poročal o predsedniškem zbo
ru, ki bo 9. II. t. 1. v Mariboru. Tovariši (ce), 
pripravite se na zborovanje z raznimi pred
logi! Le pri složnem delovanju bo naše delo 
plodonosno. Pridite gotovo vsi! — Pred zbo
rovanjem bo kratka odborova seja. — Odbor. 

Poročila 
+ JUU — SRESKO UČITELJSKO DRU

ŠTVO MARIBOR — LEVI BREG je zboro
valo dne 7. decembra 1935. v Mariboru v Na
rodnem domu. Od vpisanih 95 članov (ic) je 
bilo navzočih 83, odsotnih 12, t. j . 87% ude
ležbe. Od odsotnih se je devet opravičilo. 

V otvoritvenem govoru pozdravi tovariš 
predsednik novo pristopivše člane (ice), se 
spomni prerano umrlega odličnega slovenske
ga pedagoga dr. Janka Bezjaka, rojaka Slo
venskih goric, ki mu zborovalci zakličejo tri
kratni »Slava!«. Tov. predsednik obravnava 
nato dopise sekcije in centrale. Članstvo je 
pozorno sledilo predsednikovemu situacijske
mu poročilu in sprejelo z radostjo vest, da 
je sodni postopek proti tov. Dimniku ter tov. 
Kumlju ustavljen. Pogovorili smo se o perso
nalni politiki v zadnjem času ter o nameri, 
uvesti nove draginjske razrede za drž. urad
ništvo. Iz dopisov je razvidno, da je v cen
trali JUU zavel nov duh, večja agilnost in 
inicijativnost tamkajšnjega odbora, kar je 
samo pozdravljati. Živahna debata je poka
zala, da je izdaja novih čitank oziroma smer
nice, po katerih bodo čitanke sestavljene, 

zadeva vsega članstva. Bilo je stavljenih več 
predlogov. Izvoljen je bil sreski redakcijski 
odbor, ki bo zbiral primerno gradivo. V od
boru so: za I. razr.: tov Leskovar in From, 
za II. razr.: tov. Erženjak in Berce, za III. razr.: 
tov. Hiti, Jurinec, Ferk, za IV. razr.: tov. Sal
da in Spreitz, sklicatelj je tov. From. — Go
spodarski odsek se poživi, kar bo naloga tov. 
Janžekoviča. Za prihodnje zborovanje ima 
tov. Andrejčič gospodarsko predavanje in 
tov. Kodrič predavanje o osnovnih načelih 
naše personalne politike. Eno predavanje je 
prijavil tudi tov. Šprajc. — Proračun za leto 
1935.36., ki ga je občni zbor sprejel le za
časno — do poprave uredbe o zmanjšanju 
prejemkov drž. uradnikov, je zbor po teme
ljitem predsednikovem pojasnilu popravil in 
sicer: za člane in neporočene učiteljice od 
prejšnjih Din 13.50 na Din 16.— in za poro
čene članice od prejšnjih Din 3.25 na Din 8.—, 
kar je bilo soglasno sprejeto. 

Tov. predsednik se zahvali za ta ponovni 
dokaz naše stanovske zavednosti in apelira: 
nadaljujmo z vzgojo članstva za skupno, 
disciplinirano delo, z vzgojo čuta odgovor
nosti vseh. 

Ker nas še vedno boli okrnitev našega 
pedagoškega glasila »Popotnik«, se je v zvezi 
s popravljenim proračunom sprejel predlog, 
da se »Popotnik« razširi na račun »Prosvete«, 
ki naj bi bila zmanjšana priloga »Popotnika«. 
Ali ne bi sekcija dosegla po vzgledu drugih 
držav delno podporo državne oblasti — bano
vine za izdajanje pedagoške revije? Posku
simo februarja v banov, svetu — če gre. 

Tov. predsednik stavlja sledeče predloge, 
ki jih zborovalci deloma razširijo in soglasno 
sprejmejo: 

1. »Popotnik« je edino pedagoško glasilo 
naše sekcije. Članstvo tukajšnjega učit. dru
štva ne odobrava, da je baš sedaj, ko se po
javljajo tako številna in aktualna pedagoška 
vprašanja, ta naš pedagoški list — namesto 
razširjen — celo okrnjen, vsled česar pred
laga, da se ga razširi zopet v prejšnji obseg. 
Če za to ni kritja, naj o načinu kritja raz
pravlja bodoča banovinska skupščina. Za vse 
slučaje je morda misliti tudi na cenejšo pri
ključitev zmanjšane »Prosvete« kot del »Po
potnika«, kakor tudi na dosego podpore pri 
oblasti. 

2. Da bo čim več učiteljstva, zlasti še po
deželskega, pritegnjenega k sodelovanju pri 
sestavi novih čitank ter bo sestava tega važ
nega učbenika (umestnejše bi bile sicer čital
ne pole!) čim uspešnejša, predlagamo: 

a) Sekcija naj naroči, da osnuje poleg 
glavnega redakcijskega odbora vsako sresko 
učit. društvo sreski redakcijski odbor. 

b) Na vsaki šoli naj učiteljski zbor raz
pravlja (pri konferencah) o bodočih čitankah, 
zbere glavne smernice ter vse morebitne pri
spevke za čitanke in jih predloži v uporabo 
in oceno sreskemu redakcijskemu odboru, ki 
tako redigirane prispevke predloži glavnemu 
redakcijskemu odboru. 

c) Sekcija naj razmnoži zadevno svojo 
okrožnico št. 917/5.11.35 tako, da jo dobi 

vsaka šola, da uredi učiteljstvo po njej svoje 
sodelovanje. 

3. Množe se slučaji, da kr. banska uprava 
odpiše ozir. črta šol. prispevke, dolžne kra
jevnim šolskim odborom izza prejšnjih let. 
Ker pa so v večini ,umlhw umlhw uhlmwy f 
Naglašamo sicer, da uvidevamo finančno mi
zerijo naših občin, vendar s takim črtanjem 
ne odpravimo šolskih upnikov — dolgov. Na 
drugi strani pa se s tem črtanjem dolžnih pri
spevkov občinam indirektno daje — recimo 
»pomislek«, ali sploh naj šolske prispevke od
plačujejo v polnem obsegu ali ne. Prosimo 
sekcijo, da posreduje pri kr. banski upravi, 
da se taka črtanja ustavijo. 

4. »Popotnik« naj objavi k temu tačas 
res aktualnemu vprašanju več razprav, po 
možnosti eno številko posveti samo tej stva
ri (morda s predčasnim razpisom tozadevne 
pismene ankete!) in priobči čimveč (ne pre
dolgih a izdatnih, manj »filozofirajočih«, a 
več iz prakse vzraslih) prispevkov k rešitvi 
tega vprašanja. 

5. Glavni redakcijski odbor naj razprav
lja o tem, ali bi ne kazalo za vaške šole orga
nizirati posebno sestavo vaškošolskih (kmet
sko  delavskih) čitank! 

6. Naprosti je vse sreske šolske nadzorni
ke, da sodelujejo z učiteljstvom pri teh pri
pravah sestave novih čitank. 

7. Glavni redakcijski odbor je razširiti s 
pritegnitvijo še več mlajših tov. sodelavcev 
in sodelavk (tov. Andrejčič). 

8. Informirati se je, ali odgovarja istini, 
da so nove čitanke že dogotovljene in pri
pravljene za izdajo — brez našega sodelo
vanja? (Tov. Sardoč.) 

9. Jezikovni slog čitank naj bo čim pri
prostejši in prisrčnejši, obseg čitank ne pre
velik, da bodo tako cene čim zmernejše (tov. 
Cvetko.) 

10. S pripravami se ne prehitimo, nuditi je 
več časa, da bo rezultat tem boljši. 

Tovariš predsednik je imel predavanje 
Moje pedagoško  didaktične beležke ob nad
zorovanju šol. leta 1934./35.« in sicer po teh le 
vidikih: 

a) Pravilnost in objektivnost gledanja in 
ocenjevanja učiteljevega dela predpostavlja 
vsestransko in večletno poznavanje: 1. gospo
darskih, socialnih in nacijonalnih razmer; 2. 
krajevnih razmer, odnošajev med šolo in do
mom itd.; 3. življenjskih pogojev učiteljstva. 

b) Črtice o teritori.jalnih, gospodarskih, 
socialnih in nacionalnih razmerah našega 
obmejnega šolskega sreza. 

c) Svojstva nove vaško  pristne šole. 
č) Poti do vaško  pristne šole. 
Zborovalci so predavatelja, ki bo o pri

liki nadaljeval s poročilom, nagradili z glas
nim aplavzom in želeli, da ta izvajanja pri
obči v »Popotniku«. — Prihodnje zborovanje 
bo 8. februarja 1936. 

Kodrič Rudi, 
t. č. tajnik. 

Mirko Vauda, 
predsednik. 


